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Planlægningsudvalg.

Spørgsmål 115
Hvor stor en andel af den med gyllen tilførte ammonium fjernes fra afgræsningsmarkerne som følge 
af afgræsning inden vinteren?

Svar
Jeg har forelagt spørgsmålet for fødevareministeren, der har svaret følgende, hvortil jeg henviser:

”Hvis der til trods for de tidligere nævnte problemer med tilførsel af gylle til afgræsningsmarker om 

efteråret (Spørgsmål 111 og 114) alligevel tilføres gylle, antages det, at merudbyttet af gyllen vil 

være ca. 1000 foderenheder pr. ha. Hermed fjernes der ca. 40 kg kvælstof pr. ha, hvilket kan være 

op mod halvdelen af den tilførte kvælstofmængde. En stor del af den kvælstofmængde, som dyrene 

optager under afgræsning, udskilles igen på arealet i fæces og urin.” 


